
 

Javorčík o novom klimatickom fonde: 

S výslednou čiastkou pre Slovensko 

sme spokojní 

 
Slovenská republika bude mať z novo-
vznikajúceho Fondu pre spravodlivú 
transformáciu k dispozícii viac ako 160 miliónov 
eur. Ako uvádza podpredseda Európskej 
komisie Maroš Šefčovič, aby sa slovenské 
regióny k týmto peniazom dostali, musia 
predložiť kvalitné projekty. Všetky zodpovedné 
štátne inštitúcie, ako aj priemysel, vedecká 
obec či podnikatelia sa musia dobre pripraviť 
na financie, ktoré Slovensko bude môcť čerpať 
cez tzv. Fond pre spravodlivú transformáciu 
(JTF).  

Tento finančný mechanizmu je súčasťou 
Európskej zelenej dohody, o ktorej debatovali 
ministri financií Únie v kontexte financovania 
ambicióznych ekologických cieľov. Šefčovič 
spresnil, že Slovensko by malo získať financie vo 
výške 162,4 milióna eur. Ide o zdroje, ktoré by 
mali byť prioritne nasmerované do regiónov, 
ktoré budú prechádzať tou najdramatickejšou 
transformáciou. Najviac sa spomínajú projekty, 
ktoré už  Európska únia podporuje v baníckej 
oblasti regiónu horná Nitra. 
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Slovenskí eurokomisár zdôrazňuje, že daná suma 
pôjde nad rámec zdrojov, ktoré už Komisia 
predstavila pre budúce sedemročné rozpočtové 
obdobie EÚ (t.j. 2021-2027). Šefčovič pripomína, 
že Brusel chce v nasledujúcom desaťročí venovať 
na projekty zelenej transformácie európskeho 
hospodárstva až „tisíc miliárd“ eur a vyzval 
všetky zodpovedné zložky slovenskej society, 
aby túto skutočnosť nijako nepodcenili: „Je 
potrebné, aby sa všetci na Slovensku, vláda, 
vyššie územné celky, primátori, ale takisto aj 
podnikatelia, vedci a výskumníci zamerali na to, 
aby sme predložili čo najviac kvalitných 
programov. Aby sme toto financovanie získali 
a aby čo najviac prostriedkov určených na zelenú 
transformáciu skutočne na Slovensko prišlo.“ 

Javorčík: Sme spokojní 

Na margo témy sa vyjadril aj vedúci Stáleho 
zastúpenia Slovenska pri Európskej únii Peter  

 

 

 

 

Javorčík: „Bude treba viac spresnení, podstatné 
pre nás je však to, že cez fond budú podporované 
regióny, ktoré sú silno zasiahnuté prechodom na 
zelenú ekonomiku. V našom prípade je to najmä 
región hornej Nitry, ktorý bude môcť čerpať 
dodatočne financie na to, aby sa aktivity 
uhoľného priemyslu presmerovali smerom, ktorý 
nebude tak spätý s emisiami CO2.“ 

Z Fondu pre spravodlivú transformáciu budú 
ťažiť predovšetkým tie štáty, ktorých priemysel 
je najviac závislý na fosílnych palivách. Ide 
napríklad o Poľsko (cca 2 mld.€), Nemecko (cca 
876 mil.€) či Rumunsko (757 mil.€). Všetky 
členské štáty musia každému euru z JTF zaistiť 
1,5-3 € cez kohézne fondy alebo vlastné 
spolufinancovanie. S prerozdeľovacím me-
chanizmom a výslednou sumou sme podľa 
Javorčíka spokojní, avšak ide iba o jeden zo 
zdrojov financovania.  

Zdroj: https://euractiv.sk/section/energetika/news/javorcik-o-

novom-klimatickom-fonde-s-vysledkou-ciastkou-pre-slovensko-

sme-spokojni/ 

 

https://euractiv.sk/section/energetika/news/javorcik-o-novom-klimatickom-fonde-s-vysledkou-ciastkou-pre-slovensko-sme-spokojni/
https://euractiv.sk/section/energetika/news/javorcik-o-novom-klimatickom-fonde-s-vysledkou-ciastkou-pre-slovensko-sme-spokojni/
https://euractiv.sk/section/energetika/news/javorcik-o-novom-klimatickom-fonde-s-vysledkou-ciastkou-pre-slovensko-sme-spokojni/
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Parlament chce 
ráznejšie zakročiť 
proti čiernemu 
biznisu so 
šteniatkami 
Aj v členských štátoch Európskej únie je stále 
plno množiteľov, ktorí svoje zvieratá držia 
v otrasných podmienkach a nechávajú vysílené 
matky rodiť tak často, ako sa len dá. Európsky 
parlament s tým chce skoncovať. 

 V Európe sa nelegálnym spôsobom predáva 
množstvo zvierat. Tento biznis navyše generuje 
vysoké zisky s nízkym rizikom. Existujú dokonca 
aj prípady, keď si týmito spôsobmi „privyrábajú“ 
aj rôznorodé kriminálne organizácie. Poslanci 
z výboru EP pre životné prostredie prijali 
uznesenie, kde žiadajú viaceré kroky proti 
čiernemu obchodu s domácimi zvieratami. 
Medzi prípadné opatrenia radia napríklad 
zavedenie prísnejších sankcií a povinnú 
registráciu zvierat. Jedným z autorov tejto 
iniciatívy je aj slovenský europoslanc Martin 
Hojsík.  

Európanom na zvieratách záleží 

Najviac majú ľudia doma psy a mačky a mnohí 
ich považujú za plnohodnotných členov rodiny. 
Väčšine ľudí záleží na tom, v akých podmienkach 
zvieratá žijú. Ako uvádzajú výsledky prieskumu 
Eurobarometer o postojoch ľudí k zvieratám 
z roku 2015, až 74 % Európanov súhlasí 
s tvrdením, že domáce zvieratá si zaslúžia lepšiu 
ochranu. Nelegálny obchod so zvieratami je 
mnohokrát spojený s otrasnými chovnými 
podmienkami. Šteniatka alebo mačiatka sú často 
oddelené od matky príliš skoro a množitelia ich 
posielajú na dlhé cesty. 

Zdroj: 
https://www.europarl.europa.eu/news/sk/headlines/society/20
200117STO70506/parlament-chce-raznejsie-zakrocit-proti-
ciernemu-biznisu-so-steniatkami 

 

 

 

Podmienky pre zvieratá nie sú žiaľ ale jediným 
problémom. Ilegálne množené zvieratá vo 
viacerých prípadoch nie sú zaočkované a môžu 
prenášať rôznorodé druhy parazitov či 
infekčných chorôb na ľudí a iné zvieratá. Čierny 
obchod pritom narúša vnútorný trh a ľudia, ktorí 
kupujú zvieratá za nízku cenu, veľakrát netušia, 
aké riziká sú s týmto nákupom spojené. 

 

Lepšie podmienky pre zvieratá a ochrana ich 
nových majiteľov 
 
V roku 2016 Európsky parlament prijal 
uznesenie, prostredníctvom ktorého žiadal 
zavedenie kompatibilného systému na 
registráciu domácich zvierat. Teraz poslanci 
apelujú na Európsku komisiu, aby navrhla 
celoeurópsky systém identifikácie a registrácie 
psov a mačiek, ako aj prísnejšie kontroly 
a sankcie pre tých, ktorí zvieratám vybavujú 
falošné pasy. Taktiež chcú jasnú definíciu 
šteňacích a mačacích fariem. Samotné cenové 
rozdiely zvierat totiž vychádzajú z toho, ako to 
na týchto farmách vyzerá. Ak kupujete zviera za 
dobrú cenu, je dosť možné, že sa nenarodilo 
v dobrých podmienkach.  
 

 

https://www.europarl.europa.eu/news/sk/headlines/society/20200117STO70506/parlament-chce-raznejsie-zakrocit-proti-ciernemu-biznisu-so-steniatkami
https://www.europarl.europa.eu/news/sk/headlines/society/20200117STO70506/parlament-chce-raznejsie-zakrocit-proti-ciernemu-biznisu-so-steniatkami
https://www.europarl.europa.eu/news/sk/headlines/society/20200117STO70506/parlament-chce-raznejsie-zakrocit-proti-ciernemu-biznisu-so-steniatkami
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Únia sa bude 

pýtať občanov, 

aké zmeny 

potrebuje 

Európska komisia avizuje vznik ambiciózneho 
projektu občianskych konzultácií o reforme 
Európskej únie.  Iniciatívu vo väčšine podporujú 
aj slovenskí europoslanci. Tento fakt vychádza 
zo skutočnosti, že europoslanci v Štrasburgu 
prijali uznesenie, v rámci ktorého naznačili 
svoju víziu pre nadchádzajúcu konferenciu 
o budúcnosti Európy. 

 Celkovo za toto uznesenie vyslovilo súhlas 494 
poslancov, 147 bolo proti a 49 sa zdržalo. 
Hlasovaciemu procesu predchádzala udalosť, 
počas ktorej v pléne Európskeho parlamentu 
o prípravách konferencie hovorila pod-
predsedníčka EK pre demokraciu a demografiu 
Dubravka Šuicová, ako aj štátna tajomníčka 
chorvátskeho ministerstva zahraničných vecí 
Nikolina Brnjacová. Tá zároveň zastupovala 
predsedníctvo v Rade EÚ. 

Poslanci Európskeho parlamentu žiadajú, aby 
občania boli stredobodom nadchádzajúcich 
diskusií o tom, ako riešiť vnútorné a vonkajšie 
problémy EÚ, ktoré v čase prijatia Lisabonskej 
zmluvy nebolo možné predvídať. Do procesu 
stanovovania budúcich európskych priorít sa 
musia zapojiť ľudia všetkých skupín, zástupcovia 
občianskej spoločnosti, ako aj zainteresované 
strany na európskej, vnútroštátnej, regionálnej 
i lokálnej úrovni. Parlament takisto navrhol 
zriadiť niekoľko tematických fór so zástupcami 
občanov a najmenej dve mládežnícke podujatia. 
Na každej z akcií by sa malo zúčasniť cirka 200-
300 občanov – z každého členského štátu 
najmenej traja zástupcovia. Tí potom budú 
následne diskutovať o záveroch stretnutí v rámci 
plenárneho zasadnutia konferencie s euro-
poslancami, s poslancami národných zá-
konodarných zborov, ministrami  Rady, 
podpredsedami EK a zástupcami iných inštitúcií 
vrátane sociálnych partnerov Únie. 

 

Poslanci EP vyzvali Radu a EK, aby sa zaviazali 
k možnosti zmeny zmluvy o fungovaní EÚ a vo 
schválenom texte uznesenia požadujú aj 
možnosť zvážiť zavedenie trvalého mechanizmu 
zapájania občanov do vecí verejných na 
celoeurópskej úrovni. Predseda EP David Sassoli 
v rámci tejto rozpravy uviedol, že je nutné 
prehodnotiť všetky mechanizmy de-
mokratického riadenia, ktoré vzišli z eurovolieb. 
Ako Sassoli uvádza: „Malo by sa to robiť 
v spojení s vnútroštátnymi inštitúciami a so 
zapojením občanov Európy. Uvádzame novú éru 
reforiem. Niekoľko otázok, ktoré treba 
prediskutovať, sú už jasné: právo iniciatívy 
Európskeho parlamentu, zabezpečenie efe-
ktívneho fungovania systému špicenkandidátov, 
nadnárodné volebné zoznamy, reformovanie 
rozhodovacieho procesu v Rade EÚ a celo-
európske volebné právo. Nesmieme to však 
vopred určovať, musíme byť otvorení novým 
myšlienkam a novým nápadom od ľudí z celej 
Európy, aby sme zaistili, že Únia bude slúžiť 
záujmom všetkých.“ 

 

Proti danému uzneseniu zo slovenských 
europoslancov hlasoval Eugen Jurzyca (SaS, ECR) 
a dvaja nezaradení poslanci za ĽSNS. Hlasovania 
sa zdržala Lucia Ďuriš Nicholsonová (SaS, ECR). 
Jurzyca v tomto kontexte hovorí, že podporuje 
diskusiu o európskej budúcnosti, no tá by sa 
nemala zužovať iba na počet a rozsah oblastí, 
v ktorých sa bude pristupovať k vyššej integrácii. 

Zdroj:  

https://euractiv.sk/section/buducnost-eu/news/unia-sa-bude-

pytat-obcanov-ake-zmeny-potrebuje/ 

https://euractiv.sk/section/buducnost-eu/news/unia-sa-bude-pytat-obcanov-ake-zmeny-potrebuje/
https://euractiv.sk/section/buducnost-eu/news/unia-sa-bude-pytat-obcanov-ake-zmeny-potrebuje/
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Študentská stáž 
v Informačnom 
centre Europe 
Direct Prešov 

 

Informačné centrum Europe Direct Prešov 

organizuje program neplatených študentských 

stáži, ktorého cieľom je poskytnúť študentom 

vysokých škôl príležitosť spojiť teoretické 

vedomosti s praktickými skúsenosťami a 

umožniť im oboznámiť sa so základmi činností 

informačného centra, EÚ a európskych 

inštitúcií.  

 

Čo táto stáž ponúka? 

- prax v odbore 

- možnosť lepšieho umiestnenia na trhu 

práce 

- prepojenie teórie s praxou 

 

 

 

 

 

 

- získanie nových znalostí a skúseností 

- odborný dohľad interného mentora 

- nadviazanie profesionálnych kontaktov 

- zoznámenie sa s kultúrou a etiketou 

daného prostredia 

- zdokonalenie sa v cudzom jazyku 

- účasť na konferenciách 

- pomoc pri príprave podujatí 

(spolu)organizovaných Europe Direct 

Prešov 

 

Nutné predpoklady:  

- záujem o dianie v Európskej únii 

- prehľad o základoch fungovania EÚ, jej 

rozhodovacích procesoch a inštitúciách 

- schopnosť pracovať s informačnými a 

komunikačnými technológiami. 

 

V prípade záujmu pošlite svoj životopis spolu s 

krátkym motivačným listom v slovenskom 

jazyku na adresu zac@sfpa.sk 

------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------ 
 

Sieť informačných centier, dokumentačných centiera konferenčných prednášateľov je 

vo všetkýchčlenských štátoch, aj v tom Vašom 

 

Obráťte sa na vaše miestne informačné centrum Europe Direct v akomkoľvek úradnom 

jazyku EÚ a získajte: 

- odpovede na otázky o vašich právach občana EÚ, o fondocha pod. 

- pozvánky na miestne informačné/ kontaktné podujatia a o EÚ 

- dokumenty a publikácie EÚ 

- odporúčania na zdroje informácií 

- kontakty na príslušné organizácie 

- Obráťte sa na najbližšie európskedokumentačné centrum a získajte: 

- prístup k oficiálnym publikáciám a dokumentom EÚ (v elektronickejalebo tlačenej 

podobe) 

- pomoc pri vyhľadávaní podrobnýchinformácií o právnych predpisoch, politikách a 

inštitúciách EÚ 

- odborné školenia pre študentovzamerané na rešerš údajov súvisiacichs EÚ na 

výskumné účely 

 

 

mailto:zac@sfpa.sk
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Plánujete zorganizovať vo vašom okolí podujatie zamerané na EÚ? Nájdite odborného 

konferenčného prednášateľa EÚ (právnici, konzultanti, akademici). 

 

Viac info:https://europa.eu/european-union/contact/meet-us_sk 

 

 

 

 

Názory vyjadrené v diele vyjadrujú len názor autorov a Európska komisia nie je zodpovedná za prípadné 

použitie informácií obsiahnutých v tejto publikácií. Vydané s podporou Európskej komisie. Vydané za pomoci s 

polufinancovania EÚ.                                                                                         

 

 

 

 

 

 


